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Päevakord: 

1. Ülevaade Tõrva Muusikakooli kolimisest 

2. Ettevalmistustest algavaks õppeaastaks  

 

Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 

1. Ülevaade Tõrva Muusikakooli kolimisest 
Ettekandja: abivallavanem Lauri Drubinš 

 

Ettekandja tutvustas Tõrva Muusikakooli kolimise tausta ja tehtavaid remonttöid.  

Tõuke kolimiseks andis Tõrva Gümnaasiumi B-korpuse rekonstrueerimise vajadus. 

Hinnapakkumiste saabudes oli selge, et ehitamine ja õppimine hakkavad toimuma ühe ajal. 

Vastav teave edastati gümnaasiumile ning teemat arutati koos muusikakooliga. Arutelu 

tulemusena jõuti järeldusele kolida muusikakool Männiku tn 5 hoonesse. Vesteldi ja peeti 

läbirääkimisi hoones tegutsevate mittetulundusühingute ja seltsingutega ning jõuti ruumide 

kasutamise osas lahendusteni.  

Ruumid saavad olema viisakad, uue elektrisüsteemi ja korraliku valgustusega. Korda saavad 

seinad, kuid põrandatega tuleb tegeleda hiljem. Mööbli püüame leida koostöös uue koolijuhiga ja 

teiste koolidega. Klaverite toomine toimub 29. augustil.  

Ettekandja andis detailse ülevaate ruumide kasutamisest.  
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Muusikakooli kolimine on suur sündmus ja selle avaaktus toimub 4. septembril, kuhu on oodatud 

ka õpilaste vanemad. 

On küsitud, mis saab rahvamajas tegutsenud ringidest. Ringid tegutsevad edasi, kuid vaadatakse 

üle tegutsemise ajad. Eakate ringid toimuvad tavapäraselt hommikuti, mil saal on vaba.  

Ruumide helikindluse saame teada pärast kolimist. II korruse uksed seda kindlasti ei ole. 

 

Ülle Juht: - kindlasti vabanevad mõned ruumid ka gümnaasiumis, mida saab kasutada ringide 

jaoks. 

Maarja Kallis: - osa ruumidest, mida kasutas muusikakool, lähevad kasutusse klassiruumidena. 

See on läbirääkimiste küsimus. Kindlasti leiame ka kõikidele ringidele tegutsemiskohad. 

 

Indrek Valner: - kes neist, kes siin hoones on olnud, jäid ruumidest ilma? 

Lauri Drubinš andis ülevaate ruumide jagunemisest. Kellele, millised ruumid jäävad, kujunes 

välja läbirääkimiste tulemusena. Ruumid vaadatakse täna koos üle. Pille ja Tiina kolisid 

kõrtsihoonesse. 

Raamatukogu jääb raamatukogu ruumidesse.  

 

Ilmar Kõverik: - kas terve hoone nimeks jääb Tõrva muusikakool? 

Lauri Drubinš: - mina nimetaks seda kaunite kunstide majaks, kus asuvad raamatukogu, 

muusikakool ja kunstikool. 

Ülle Juht: - tegelikult on ju tegemist muusikakooliga. 

Lauri Drubinš: - uksele jääb kolm silti. 

Ülle Juht: - kui on silt „Tõrva Muusikakool“, on korras. 

 

Ilmar Kõverik: - kes seda maja korras hoiab? Kes maksab, kui keegi tahab siin näiteks etendust 

anda? Kes maksab vee, prügi, elektri? 

Lauri Drubinš: - kes siin praegu juba tegutsevad jätkavad samamoodi, ajad kooskõlastatakse 

muusikakooli direktoriga, ka need ajad, mil vald soovib korraldada koosolekuid. Teatrietendusi 

siin enam anda ei saa, kuna saali tuleb kaks tiibklaverit. Etenduste andmiseks kirjutame projekti 

kõrtsihoone rekonstrueerimiseks kultuuri- ja vabaajakeskuseks. Õige pea tuleme volikokku 

põhimääruste, struktuuri ja eelarve muutmiste eelnõudega.  

 

Ülle Juht: - kas õpetajaid on piisavalt ja kas on mõtteid uute pillide õpetamise osas? 

Thea Leitmaa: - hetkel on õpetajaid piisavalt. Uue pilli õpet ei ole hetkel planeerinud. 

Ülle Juht: - kas tead, mida oleks vaja, aga mida täna ei saa? 

Thea Leitmaa: - enamus pillidest on õppes. Hetkel ei saa õppida vaid akordionit. Õpetaja läks 

pensionile. Õpilaste arv on küllalt suur, aga akordioni õppijaid ei olnud. 

Ülle Juht: - palju õpilasi sügisel alustab? 

Thea Leitmaa: - seda praegu ei tea. Kevadel oli koos eelklassiga, täiskasvanute ja muu vabaõppe 

õppevariantidega 93. 

 

Ilmar Kõverik: - kui tõenäoline on see, et õpilasi jääb vähemaks seetõttu, et on kaugele käia? 

Samas Valgas käiakse ühest linna osast teise ja käiakse ka kaugematest küladest. Kui laps 

seetõttu ei tule, siis teda muusika tõenäoliselt ei huvitagi. On pigem rahustav tulla gümnaasiumi 

keskkonnast välja, tulla läbi linna ja hakata tegelema muusikaga. 

Romet Piller: - kuidas on olnud kommunikatsioon vanematega? Millist vastukaja on tulnud? 

Thea Leitmaa: - see on mitmes kord, kui seda hoonet on mõeldud muusikakooli hooneks. Nüüd 

saab see teoks. 2011 oli kultuurimajas palju ringe ja tekkis küsimus, kuhu need paigutada. 

Samuti vajasid ruumid remonti ja tookord olid vanemad tõesti vastu.  

Ülle Juht: - kas valdav enamus on positiivne? 

Thea Leitmaa: - hetkel ei oska isegi vastata. 

Helen Elias: - üldise fooni põhjal ei ole kuulnud, et ollakse väga vastu. Need, kellega olen 

rääkinud, ootavad pigem muutusi ja uusi tekkivaid lisavõimalusi. 
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Lauri Drubinš: - hariduse arengukava koostamise käigus toimus sel teemal arutelu ja fikseeriti, et 

muusikakool peaks olema gümnaasiumist eraldi. Tahan kiita muusikakooli ja hoolekogu, kes on 

olnud väga toetavad.  

Ilmar Kõverik: - omaette on ikka omaette.  

Ülle Juht: - saada kooli lõputunnistus omas majas, selle väärtus on hoopis midagi muud, selle 

väärtus on suur. 

Thea Leitmaa: - siin on meil saal, kus saame teha oma üritusi. Gümnaasiumis sõltusime sellest, 

kas saal oli vaba ja pidi alati aega küsima.  

Helen Elias: - siin on ka väga ilus park, kus saab kontserte korraldada. 

Tiiu Vips: - tahan lisada, et äkki tehtud asjad tulevad kõige paremini välja. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Otsustati ühehäälset: võtta esitatud informatsioon teadmiseks ja vaadata ruumid üle 

2. päevakorrapunkti lõppedes. 

 

 

2. Ettevalmistustest algavaks õppeaastaks  

Ettekandja: Tõrva Gümnaasiumi ja Tõrva Kooli direktor Maarja Kallis  

 

Ettekandja tutvustas end, andes ülevaate haridusvaldkonnas töötatud ajast ja ametitest.  

 

Maarja Kallis: - olen käinud kõikides koolides. On tore, et kolm kooli saavad jätkata Tõrva Kooli 

nime all. Olles töötanud väikeses maakoolis, saan aru kohalike inimeste murest, et koolid 

koondatakse. Püüame säilitada kodukoha juures asuvaid koole. Tänase päeva seisuga on Alal 

õpinguid alustamas 7 õpilast ja lasteaias 14 last. Alal korraldame ümber ruume.  

 

Tiiu Vips: - kas 7 on kohalikud lapsed? 

Maarja Kallis: - minu teada kohalikud. 

 

Maarja Kallis: - Hummulis on õpilaste arv mõnevõrra vähenenud, kuna osa õpilasi tuli üle Tõrva 

Gümnaasiumi 10. klassi võttes kaasa ka nooremad õed-vennad. Tänase päeva seisuga on 

Hummulis õpilaste arv 17 ja lasteaias on 17 last. Lasteaia ruumid saavad varsti valmis ja saame 

hakata kolima.  

Täna kohtusin ka kogukonna esindajatega ja usun, et saame nendega ruumide kasutamise osas 

kokkuleppele. Õpilased kasutavad ruume päeval ja kogukond pigem õhtul. Õuealal käib 

mänguväljaku atraktsioonide paigaldamine.  

 

Lauri Drubinš: - hetkel ootame aia pakkumist, et ka see paika saada. Maha jääb hetkel õppelaut. 

Maarja Kallis: - seda saame hiljem vaadata ja vahemaa ei ole nii suur, et ei saaks seal käia. 

 

Maarja Kallis: - Riidajas on 40+ õpilast ja lasteaias on lapsi terve rühm. Rääkides õpetajatest on 

Hummulis täitmata üks klassiõpetaja koht, samas lahendus juba paistab. Küsimärgi all on 

Hummulis inglise keel ja Riidajas arvutiõpetus, kuna tundide arv ei anna välja täiskoormust ja 

sel juhul on keeruline õpetajaid leida. Kuulutused on üleval. Kui õpetajaid ei saa, otsime muid 

lahendusi. Tänase seisuga on gümnaasiumis 490 õpilast. Siin on õpilaste arv tõusnud. Juurde on 

tulnud õpilasi lisaks ka neile, kes tulid oma valla koolidest. Ukrainast tulnud õpilaste arv 490-st 

on ca 20. Gümnaasiumisse otsime jätkuvalt eripedagoogi ja matemaatika õpetajat.  

 

Urmo Reitav: - õpilasi on tulnud ka teistest maakondadest. 

Maarja Kallis: - on tuldud Harjumaalt ja Tartumaalt. Tundub, et inimesed kolivad. Ka Mõmmiku 

lasteaeda on tulnud lapsi väljastpoolt Tõrva valda.  

Tiiu Vips: - kas matemaatika õpetajatest on keegi ära läinud või vajame õpetajat juurde? 
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Maarja Kallis: - meil on vaja õpetajat juurde, kuna me tegime tasemerühmad, selleks et õpilased 

saaksid õppida vastavalt enda tasemele. Kui me õpetajat ei leia, peame jätkama nii nagu 

varasemalt. Aktuste ajad said paika ja saadetud Tõrva Teatajasse. Mahutasime ühele päevale viis 

aktust. Alustame 8.30 Riidajas 10.00 on Tõrvas 1.-3. klass ja 10.-12. klass ning kell 12.00 on 

4.-9. klass. Kell 13.30 on aktus Alal ja viimane aktus algab 15.00 Hummulis koos lasteaiaga, 

kuna lasteaed alustab uues kohas.  

 

Ülle Juht: - kui suur oli õpilaste arv eelmisel aastal? 

Maarja Kallis: - 470-ne ringis. 

Urmo Reitav: - palju on õpilasi 10. klassis? 

Maarja Kallis: - hetkel on nimekirjas 30 õpilast. 

Tiiu Vips: - kui suur vahe on eelmise õppeaastaga? 

Maarja Kallis: - 10. klass tuleb sel õppeaastal suurem, kui on olnud varem. Kandideerijaid oli 

rohkem, aga kuna meil on kehtestatud vastuvõtutingimused, saame vastu võtta nende alustel. 

Tiiu Vips: - millised need on? 

Maarja Kallis: - 4,2 ja samuti pidid olema sooritatud eksamid. 

Urmo Reitav: - rõhutan, et vastuvõtutingimused lähevad muutmisele. 

Maarja Kallis: - hakkame õpetajaskonnaga nende peale mõtlema, et mitte lähtuda vaid 

akadeemilisest tugevusest, vaid mõelda ka kõikidele muudele tugevustele. Eriti kui soovime, et 

gümnaasiumiharidus on kättesaadav kõikidele kohalikele õpilastele.  

 

Toimus arutelu gümnaasiumi vastuvõtutingimuste osas.  

 

Ülle Juht: - kui suur tõenäosus on eripedagoogi leidmise osas? 

Maarja Kallis: - väga ei paista. Meil on eripedagoogina tööl Ulvi Karu, kes teeb ka logopeedi 

tööd.  

 

Maarja Kallis selgitas eripedagoogi tööle võtmise põhjuseid. 

Urmo Reitav: - vajame seda teenust ka Tõrva Kooli lastele.   

 

Maarja Kallis andis ülevaate mõningate gümnaasiumi ruumide ümberpaigutamise vajadustest. 

 

Lauri Drubinš: - meil oli kokkusaamine kooli ja vallavalitsuse sotsiaalosakonnaga. Vaatasime 

ükshaaval üle kõik tugiisikuteenuse vajadused. Selle tulemusena saime ühise pildi kus ja kui 

palju lapsi meil tugiisikuteenust vajavad. 

Urmo Reitav: - varasemalt vastav koostöö puudus. Oleme tänaseks kokku leppinud regulaarsed 

kokkusaamised ja teeme koostööd, mis on selles valdkonnas suur arenguhüpe. 

 

Romet Piller: - paljud 10. klassi astujad on huvitatud õpilaskodust? 

Maarja Kallis: - avalduse on esitanud praegu kolm õpilast, kes elavad väljaspool Tõrva valda. 

Ülle Juht: - millised on mõtted vabaainete osas? 

Maarja Kallis: - vabaained on valitud ja sel õppeaastal ei saa neid muuta. Küll aga tulevikus. 

Meile on tulnud ka pakkumine, kes on olnud kunagine Tõrva inimene, siin õppinud, tuleb siia 

tagasi ja tahab anda valikainet. Sellel õppeaastal tuleb teha õppekavas muudatused ja see on 

suurepärane võimalus tegeleda vaba- ja valikainetega ning leida kogu koolile konkreetsem 

suund, kuhu minna.   

 

Urmo Reitav: - muutub ka koolihoonesse sisenemise kord. Turvalisuse kaalutlustel sisenetakse 

kooli ühest uksest.  

 

Ilmar Kõverik: - kuidas on olukord köögiga? 

Maarja Kallis: - seadmed on toodud ja tegeletakse nende paigaldamisega. Praegu tundub, et kõik 

on hästi.  
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Tiiu Vips: - koolil oli ka koka vajadus. 

Maarja Kallis: - koka vajadus oli Hummulis ja tänaseks on kokk ametis.  

 

Indrek Valner: - kas õpetajad on nõus ja kas nad peaksid, kuna on üks Tõrva Kool erinevate 

kohtade vahel sõitma? 

Maarja Kallis: - et õpetajate arv Riidajas, Alal ja Hummulis on suhteliselt väike, ei ole neil 

võimalust kuskile sõita. Ilmselt peame vaid inglise keele niimoodi lahendama.  

 

Ilmar Kõverik: - milline on kolm nädalat enne kooli algust kõige suurem mure? Kas on midagi 

mis vajaks valla abi? 

Maarja Kallis: - arutasime IT-d, mis on suur väljakutse. Vaja on üles ehitada Tõrva Kooli 

koduleht. See seisab selle taga, et Tõrva Kooli juriidiliselt veel ei ole. Vallaga suhtleme kogu aeg 

ja abi on olnud väga suur.  

Urmo Reitav: - gümnaasiumi hoones on vaja üles ehitada täiesti uus wifi võrk.  

Maarja Kallis: - praegu otseseid muresid ei ole. Kui tekib mingisugune olukord, tuleb ühendust 

võtta nende inimestega, kes saavad aidata või anda nõu ja lahendused tulevad. Üksi ei saagi mitte 

ühegi asjaga tegeleda. Kogu aeg on vaja kedagi kaasata ja koostöös sujuvad asjad kiiremini. 

 

Tiiu Vips: - millise uuenduse kavatseb direktor õppetöös kooli sisse viia? 

Maarja Kallis: - olen väga õpilaskeskne inimene ja minu jaoks on oluline, et kool oleks oma 

õpilaste nägu. Soovin, et kooli sisenedes paistaks välja, et tegemist on õpilaste majaga. Soovin, 

et õpilasesindus oleks aktiivne ja tegutseks selle nimel, et mõelda välja mida teha, kuhu minna. 

Tahame minna seda teed, et õppimine on klassiruumis, aga ka kõik muu mida teeme.  

 

Tiiu Vips: - kas on kavas kooli sisse viia ka mõni uus kaasaegsem õppeaine? 

Maarja Kallis: - seda peame vaatama uuel õppeaastal, sest sel aastal on õpilastel ained valitud.  

 

Urmo Reitav: - see õppeaasta saab olema koolile murranguline, kuna muutmisele lähevad kooli 

õppekava ja arengukava. 

 

Maarja Kallis andis ülevaate planeeritavatest e-õppe päevadest ja nende läbiviimise 

eesmärkidest. 

 

Ilmar Kõverik juhtis tähelepanu, et praegust Tõrva Gümnaasiumi aulat kasutati varem erinevate 

näituste korraldamiseks. Pärast remonti on saal nii ilus, et ei ole võimalusi seal näitusi 

korraldada. Näitused annaksid palju juurde nii õpilastele, õpetajatele kui ka linna elanikele.  

Maarja Kallis: - ka see on läbirääkimiste küsimus. Aula on pidevalt hõivatud, kuid koridorid on 

kasutamata ala.  

 

Toimus arutelu parima õpetaja ja parima õpilase tiitli üleandmise põhimõte osas. 

Maarja Kallis: - kogu dokumentatsioon vaadatakse üle.  

 

Tiiu Vips: - kuidas te hindate pedagoogide õpetamise taset? Mõned tahavad õpetada vaid 

targemaid, teised lükatakse justkui eemale? 

Maarja Kallis: - näen vaid seda, mis on paberil, kvalifikatsioone ja õpetajate aktiivsust. Olen 

seda meelt, et kui inimene on õpetajaks õppinud, ütleb kutsestandard, et õpetaja ei ole klassi ees 

45 minutit ja ei räägi vaid raamatutarkust. Õpetaja ameti väljakutse on õpetada ka neid, kes väga 

õppida ei taha.  

 

Helen Elias: - Tõrva haridus on heades kätes. 

 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks. 
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Koosolekule järgnes tutvumine Männiku tn 5 hoone ruumidega ja Tõrva Muusikakooli kasutusse 

antavate ruumidega.  

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)      (allkirjastatud digitaalselt) 

 

Indrek Valner        Urmo Reitav 

juhataja         protokollija 

 

 


